
Ordinær bestyrelsesmøde onsdag den 31. maj 2023 
 
Deltager:  
Jesper 45, Lisbeth 17, Klaus 04 (kl. 20), Matilde 99, Natalia 35, Ahmed 77 (kl. 20), Chresten 43, Anne 19, 
Morten 21 - Afbud fra Martin B 51  
 
Mødet starter kl. 19.40 I Klubhuset 
 
Næste bestyrelsesmøde:  Onsdag den 7. Juni 
 
Forretningsorden: Inden igangsætning af egentlig dagsorden kommer der fremover et nyt ’åbent 
bestyrelsespunkt’ til opstart af mødet. Punktet hedder: Siden sidst! 
  
Dagsorden: (Mødet er afholdt i sporadisk rækkefølge) 
 
Punkt 5: Et medlem søger i foreningens protokol af gamle referater, og der mangler nogle på 
hjemmesiden….? 
Ligger foreningens beslutninger og demokratiske papirer i et tilgængeligt bestyrelsesarkiv?  
Hvor åben er tilgang for medlemmer til arkiv og til indsigt i bestyrelsens baggrundsmaterialer? 
 
Efterårsgeneralforsamling 2015 referat mangler. Bestyrelsen efterlyser hermed referat efterår 2015 (okt 31.) i 
medlemskredsen! Er der signaler fra medlemmer der har komplet samling? 
Indkaldelse til GF Efterår 16, Indkaldelse til 9. april 2016, og 22. april 2017 mangler også – Jesper 45 prøver 
at finde dem. 
Til orientering: HF Søvangs hjemmeside er foreningens egentlige ’referat-arkiv’! 
 
Punkt 8: Regulering af salgspriser. 
Indeksreguleringsoplæg på kommende priser udarbejdes af Chresten 43 til det næste bestyrelsesmøde.  
 
GF valgt byggeudvalg 2021 (2 år) indkaldes til nyt udvalgsarbejde om salgspriser og ventelister m.v.  
Valgt på ’GF Efterår 2021’ = Jesper 46, Torben 75, Ole 03, Christian 21, + GF valgt konsulent: Sti 42  
Dertil deltager også følgende bestyrelsesmedlemmer: Jesper 45, Morten 20, Chresten 43,  
Bestyrelsen opfordrer derefter til fællesmøde i foreningen. Efter det nye udvalg ha været i første samling. 
Chresten 43 indkalder udvalget. 
 
Punkt 3:  Haveredskabsbank under opstart. Orientering ved Ahmed 77. 
Alt udstyr er ankommet til HF Søvang, og skal nu klargøres i de nærmeste dage. Forhåbentlig er det dermed 
klar til udlån ca. efter ’NorthSide’. J  
Nærværende har HF Søvang brugt kr. 39.096,- af de GF-bevilgede max. kr. 50.000,- på udlånsordningen.  
Martin B 51 har p.t. trukket sig fra ordningen. Ahmed 77 vil prøve at genskabe tillid. Ahmed tar kontakt til 
Martin B 51. HF Søvang har mere end brug for kendskab til maskiner og ekstra hænder. 
  
Andre kan også tilbyde praktisk hjælp til klargøring, drift m.v. hos: ahmedfawze@hotmail.dk 
.  
Punkt 9: Byggeregler og lovliggørelse. 
Jurist Ditte Jensen fra ’Kolonihavejura’ fortsætter undersøgelser for HF Søvang. Juristen skal afstemme med 
Advokat Bjarne Overmark. Det forventes at rådgivningsomkostning er under kr. 10.000,- 
Chresten 43 anmærker, at det er unødvendig. Idet det ’nødvendige’ allerede er juridisk afklaret via Advokat 
Bjarne Overmark og et indkøb hos ’Sagførerne’ til ca. kr. 15.000,- i januar 2023. 
   
Punkt 2: Referaterne fra GF og de indkomne kommentar fra GF-referenter.  
GF referenterne var inviteret til bestyrelsesmødet, men GF-referenterne deltog ikke i mødet. 
Bestyrelsen beklager de mange ønsker til rettelser i forårets GF referat, og vil fremadrettet forsøge at udgå 
dette. Bestyrelsen kommer med indstilling til en ’referattype’ til næstkommende GF. 
Bestyrelsen takker årets GF referenter for ekstra arbejde. Begge referatudgaver (Forhandlingsreferat og 
beslutningsreferat) vil nu blive underskrevet. Mange tak til Thorkil 17 og Mariann 60.      
 



Punkt 1. Samarbejdet, tonen og forventninger til hinanden i bestyrelsen. 
Vi taler om hvordan vi modtager og afleverer i samtalen.  
Bestyrelsesarbejde er frivillig, og vi må have tid til at kunne klare opgaverne.  
Vi havde en længere snak om at tonen i mailkorrespondancer var for hård og demotiverende. Alle er enige 
om, at tonen i arbejdet fremadrettet skal være åben og motiverende. Vi kan godt være uenige og bevare den 
gode tone.  
Det skal være sjovt at gå til et bestyrelsesmøde.    
 
Punkt 6 Høringsforløb: Forberedelse til næste planmøde i morgen torsdag den 1. juni (Arbejdsgruppen).  
Tusind tak for det gode samarbejde internt i HF Søvang – Der er indkommet 108 svar til Aarhus Kommunes 
høring på byudviklingsområdet.  
Godt gået fantastiske HF Søvang J) <3 
 
Der bliver omdeling af et netop trykt HF Søvang pjece med foreningens fælles høringssvar, til alle deltagere i 
arbejdsgruppen i morgen på Naturcenter Sølyst.  
Der er også trykt pjecer så alle i HF Søvang kan få et udleveret i postkassen, og der arbejdes på at runddele 
pjece til naboer m/boliger m.v. her i Åby Vest. J 
 
Punkt ’ekstra’: Klage over Æblehaven 
 
Det besluttes at HF Søvangs bestyrelse klager til Aarhus Kommune over det ny ’vogn-ly byggeri’ i 
Æblehaven - og over den tiltagende offentlige trafik og parkering som Æblehaven forårsager i vores 
kolonihaveområde. 

Kl 22.24 Mødet afsluttes!  

Referent: Chresten 43 

 

Punkter der må gå videre til det næste bestyrelsesmøde:  
 
Onsdag den 7. juni kl. 19.30   

4-A: Forslag om ’opsigelse’ af havelodder. 

4-B: Fremleje af haver – Punkt fra Forårsgeneralforsamling 2023. 

7: Fortsat fordeling af 'Opgaver & ansvar' i bestyrelsen. 

10: Privatvejs status og forbud mod kørende offentlig færdsel på foreningens privatdel af Sylbækvej. Fra 
indgang mellem kasernebygninger før Sylbækvej nr. 42 - og mod vest på hele den asfalterede vej. 

 
 
 


